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Zápis ze 15. schůze SK RVŠ (stálé zasedání 2018-2020) 
 

19.6.2020, Praha (UK) 

Přítomni: 24 

Delegáti a delegátky: 17 

Giancarlo Lamberti /VŠO/, Anna Kruljacová /VUT/, Christopher James Downs /AAVŠ/, Michal Farník 

/ČVUT/, Luboš Staněk /MENDELU/, Michal Říha /UK/, Damir Solak /MUNI/, Mariana Hanková /VŠCHT/, 

Stanislav Ožana /OU/, Ondřej Herman /VŠB-TUO/, Anna Soldánová /JAMU, Jan Bavlovič /UNOB/, Nikola 

Konečná /SLU/, Lukáš Hulínský /VŠE/, Dominik Šípoš /UHK/, Darja Bártů /VŠTE/, Jiří Šlapák /UPCE/ 

Náhradníci a náhradnice s hlasem poradním: 6 

Martin Hammerbauer /VŠE/, Michal Zima /UK/, Jiří Skýpala /OU/, Natália Antalová /MUNI/, Dominika 
Králiková /MENDELU/, Tereza Růžičková /VŠTE/ 

Hosté: 1 

Patrik Švančara (ČAD) 

 

Zahájení: 

Předseda SK RVŠ Giancarlo Lamberti zahájil schůzi, přivítal přítomné, konstatoval usnášeníschopnost, 

představil návrh programu a podal návrh na skrutátory. Následně byl program schválen (17-0-0) jako 

usnesení č. 20-15-01. 

 

1. Informace o činnosti předsednictva SK RVŠ 
 

Předseda Lamberti informoval o jednání s Ministerstvem zdravotnictví ohledně novely zákona 95/2004 Sb. 
ve věci financování rezidenčních míst, ke které SK RVŠ vydala tiskovou zprávu. Tiskovou zprávu Komora 
zveřejnila i k poplatkům za delší studium v souvislosti s COVID-19, a to v reakci na zákon c ̌. 188/2020 Sb. 
o zvláštních pravidlech na VŠ v roce 2020.  

V Radě vysokých škol bylo předchozí den přijato usnesení na ocenění aktivity a dobrovolnické činnosti 
Komory během koronavirové krize. Sněm RVŠ se bude konat 17. září 2020, 14. října pak v Karolinu 
proběhne oslava 30. výročí RVŠ. SK RVŠ má také příležitost účasti či spolupořadatelství na Dnech 
vzdělávací činnosti 2. a 3. září ve spolupráci s MŠMT. O konkrétní podobě zapojení Komory se bude dále 
jednat. 

Lamberti sdělil možnost zapojení do evropského QA Students‘ experts poolu, který přijímá přihlášky do 3. 
července. Dále pochválil Stanislava Ožanu /OU/ za činnost v ekologické skupině Youth, Speak Up! a 
nadnesl zastoupení zahraničních studentů v ČR jako možné téma pro SK RVŠ. Závěrem informoval o 
přechodu SK RVŠ na systém Office365 domluvený místopředsedkyní Kruljacovou, ke kterému by mělo dojít 
v létě. 

Plénum vzalo informace z předsednictva SK RVŠ na vědomí. 
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2. Hospodaření a výhled rozpočtu na rok 2020 
 

Předseda Lamberti předložil podklady k hospodaření komory za rok 2019. Delegát Damir Solak /MU/ vznesl 
několik připomínek, o kterých se následně diskutovalo. D. Solak souhlasil s tím, že je pro přehled zašle plénu 
e-mailem. Předseda Lamberti se v reakci na to rozhodl předložený dokument stáhnout s tím, že spolu 
s tajemníkem požádá Agenturu o doplnění informací a výsledek hospodaření za rok 2019 opět předloží 
později. Lamberti dále předložil rozpočet komory na rok 2020. K rozpočtu proběhla diskuze zejména s 
ohledem na plánované aktivity komory – KAS, přípravy na konferenci Eurodoc, rebranding vizuálu SK RVŠ 
k 30. výročí komory a diskutovanou úpravu webových stránek. Po diskusi byl rozpočet přijat (17-0-0) jako 
usnesení č. 20-15-02. 

 

3. Informace z komisí, pracovních skupin a operativních pracovních skupin 
 

LK – Michal Říha /UK/ informoval o legislativních záležitostech – tzv. „lex specialis“, prodlužování doby 

studia, problematice doktorských stipendií, zákonu č. 130/2002 Sb. a o dopise, který předsednictvo k tomuto 

zákonu sepsalo. 

KDS – Mariana Hanková /VŠCHT/ podala informace o činnosti KDS v návaznosti na problematiku 

doktorských stipendií, kterou se zabývala i LK. Dále informovala o Sanfranciské deklaraci o hodnocení 

výzkumu, kterou přeložily M. Hanková, R. Kahánková a E. Hnátková. Proběhla také diskuse k připravované 

konferenci Eurodoc 2021. 

KVS – Nikola Konečná /SLU/ krátce poinformovala ohledně KAS 2020, která by se měla odehrát na podzim 

tohoto roku. 

PRASK ZZ – Christopher J. Downs /AAVŠ/ prezentoval informace k zahraniční agendě. V dubnu 2020 

proběhl Board Meeting European Students‘ Union, který se kvůli koronavirové krizi konal online. Změnilo se 

financování výjezdů v programu Erasmus+ (Erasmus500), každý student by měl dostat alespoň částku 500 

euro měsíčně. Dále došlo ke vzniku organizace V4+ Student Alliance, zástupcem SK RVŠ je Michal Zima 

/UK/ v roli tajemníka. 

Expertní skupiny – Michal Farník /ČVUT/ informoval o činnosti expertních skupin, např. skupina pro online 

volby již podklady k této problematice zpracovala a předložila. 

Dále proběhla diskuse k operativním pracovním skupinám, zejména k problematice skupiny spojené s 

distanční výukou.  

 

4.    Informace z NAÚ 

Michal Zima představil novinky z NAÚ a studentských hodnotitelích v komisích k žádostem VŠ. Bylo 

vzneseno několik návrhů na zatraktivnění studentské činnosti v NAÚ, M. Zima se postupně vyjádřil k jejich 

proveditelnosti. 

Plénum vzalo informace z NAÚ na vědomí. 
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 5.    Informace ke změně Organizačního řádu SK RVŠ 

Damir Solak /MU/ informoval o postupu v probíhajícím připomínkování Organizačního řádu SK RVŠ. 

Plénum tyto informace vzalo na vědomí. 

Odešel delegát Michal Farník /ČVUT/. 

  

 6. Informace ke statutu CJO 

Damir Solak prezentoval dosavadní připomínky a návrhy na úpravu Statutu Ceny Jana Opletala. 

Následovala diskuse, do které se zapojili Stanislav Ožana /OU/, Lukáš Hulínský /VŠE/ a Michal Říha /UK/. 

Předmětem byla především otázka, zda by měli mít možnost obdržení CJO i aktivní členové SK RVŠ. 

Plénum nicméně k tomuto tématu usnesení nepřijalo. 

 

 7. Informace z akademických obcí  

VŠE – Delegát Lukáš Hulínský se omluvil za chování a postoj Etické komise NF VŠE ve vztahu 

k plagiátorské aféře na UK s tím, že stanovisko této komise neodráží názor celé univerzity. Reakci a přístup 

VŠE ke koronavirové krizi považuje za velmi vstřícný a prostudentský. 

 

MU – Masarykova univerzita bude mít od 1. července deset fakult. Dojde ke zrušení Farmaceutické fakulty 

VFU a k jejímu vzniku na MU. Farmacie se již v minulosti na MU vyučovala, k jejímu obnovení však po pádu 

komunismu došlo v Brně na VFU. V období koronavirové krize se univerzitě podařilo zaktivizovat několik 

tisíc dobrovolníků nejen v Brně, ale i v různých krajích v České i Slovenské republice. V laboratořích MUNI 

bylo též prováděno testování na COVID-19. Na škole také pokračuje práce na strategickém záměru. 

 

UNOB – 16 června proběhla volba postu rektora Univerzity obrany v Brně. V 1.kole byla s velkou převahou, 

v počtu 16 hlasů, zvolena plk.gšt. doc. RNDr. Zuzana Kročová, PhD., a stala se tak první ženskou rektorkou 

v historii univerzity. 

 

VŠCHT – Na škole byly prosazeny elektronické indexy (papírové budou již pouze dobrovolné), byl také 

zahájen provoz univerzitní diskuzní platformy Yammer. Budovy školy byly propojeny novými můstky. 

 

ČVUT – V důsledku COVID-19 došlo ke změně harmonogramu AR, posun SZZ, zavedení pravidel 

distančního zkoušení a slevy na kolejném. Studenti v AS ČVUT  vyjednali slevy na kolejném o 20% vyšší, 

než byly původní návrhy ředitele Správy účelových zařízení (SUZ). Ve stejném duchu předložili senátu 

usnesení o případné sanaci škod SÚZ vzniklých pandemií z rezerv fakult. 
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Milníkem je schválení změn Volebního řádu AS ČVUT, ve kterém se zkracuje funkční období studentských 

senátorů na dva roky, zavádí se klouzavý mandát a vzniká povinnost konat volby elektronickým způsobem. 

Volby se tak ve studentských obvodech budou konat každoročně, a dojde při nich k obměně poloviny SKAS. 

Dále došlo ke snížení poplatků za prodloužení studia (snížili závislost na KENu), a to průměrně o 10 %. 

Studenti studující v anglických doktorských studijních programech již nemusí platit poplatek za studium (je 

jim vyměřeno symbolických 500,-). 

 

VŠTE – VŠTE v průběhu krize vypomáhala s produkcí ochranných štítů, které následně rozvážela do 

prvních linií. Navázala spolupráci s rekola.cz a poskytla studentům slevový kód pro využívání jejich služeb. 

Také byla vytvořena přehledná školní aplikace pro Android i IOS, kde lze snadno najít vše důležité. Studenti 

byli též vyzváni, aby distančně zaslali fotografii ke Dnu v modrém, které následně škola zveřejila na podporu 

dětí s autismem. Až na několik výjimek (např. předání dárků pro útulek) došlo k přesunu termínu všech akcí. 

 

UPCE  – Na určitých fakultách se podařilo zlepšit a zrenovovat zázemí pro studenty na chodbách, dále 

vznikly i nové prostory, kde mohou studenti trávit čas mezi výukou a společně se vzdělávat. V rámci 

koronavirových opatření se SRUPa (Studentská rada Univerzity Pardubice) zasloužila o prosazení tzv. 

udržovacího režim na kolejích, kdy měli studenti možnost poslat své klíče od kolejních pokojů na recepci 

kolejí a denní kolejné jim bylo sníženo na 20 %. Na některých fakultách mají studenti nově povinnost hodnotit 

výuku předmětů. Na Filozofické fakultě pak došlo ke sloučení Katedry religionistiky s Katedrou filosofie pod 

novým názvem Katedra filosofie a religionistiky. 

Škola také nově spustila web absolventi.upce.cz, který má za cíl spojovat komunitu absolventů Univerzity 

Pardubice. Tato aktivita je spojena s přípravami na oslavy výročí 70 let od vzniku vysoké školy.  

 

VUT – Po vzniku krize se na VUT okamžitě přešlo na distanční jednání univerzitních a fakultních orgánů a 

tam, kde to šlo, i na distanční výuku. Specifické programy/předměty pokračovaly s výukou v prezenční formě 

až po uvolnění opatření. VUT se v této situaci snažilo pomáhat nejrůznějšími způsoby, které jsou ke 

shlédnutí mj. na webu https://www.vutbr.cz/vutpomaha. Na Fakultě podnikatelské proběhly volby na post 

děkana, které vyhrál doc. Bartoš – vystřídá tak po 8 letech stávajícího děkana. Z programu na podporu 

podnikavosti studentů se přihlásilo 16 projektů do Ceny podnikavosti studenta vypsanou rektorem VUT – 

vybráno bylo 8 finálových projektů, které budou na podzim hájit plnění svého podnikatelského záměru. 

Studentská komora AS VUT otevřela nominace do Interního fondu studentské podpory. Do 22. června 2020 

se můžou o finanční ocenění hlásit studenti VUT, kteří v roce 2020 vykonali významnou činnost ve 

vzdělávací, sportovní, kulturní či společenské oblasti ve prospěch fakulty, VUT nebo akademické obce VUT. 
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Zapsal:                 Martin Hammerbauer, tajemník 

Za správnost:   Giancarlo Lamberti, předseda 

   Anna Kruljacová, místopředsedkyně pro organizaci a řízení 

 


